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Kutsuttu  

Katja Väänänen erityisasiantuntija puheenjohtaja 

Jukka Erkkilä neuvotteleva virkamies varapuheenjohtaja 

Nikos Markou säädösvalmistelu avustaja sihteeri 

Merja Muilu hallitusneuvos jäsen OM 

Aino Jalonen ylijohtaja jäsen DDV 

Irmeli Lario talousjohtaja jäsen DDV 

Tom Marsti ohjelmajohtaja jäsen DDV 

Vesa Lipponen tietojohtaja jäsen VM 

Jan Holmberg talouspäällikkö jäsen VM 

Pauli Kartano budjettineuvos jäsen VM 

Teija Mikkola neuvotteleva virkamies jäsen VM 

Marjukka Ala-Harja tietohallintoneuvos jäsen VM 

Maarit Huotari lainsäädäntöneuvos jäsen VM 

Viveca Still lainsäädäntöneuvos jäsen VM 

 

Poissa: 

 

 

OIVA seurantaryhmän (VN/16897/2022) toimikauden 1.5.2022-31.12.2024 2. kokouksen muistio. 

1. Kokouksen avaus  

Puheenjohtaja avasi kokouksen. 

Todettiin läsnäolijat. 

Muistio  

 VN/16897/2022 

  

20.9.2022  
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Käytiin läpi asialistan sisältö. 

Päätös: hyväksyttiin asialista. 

2. Edellisen kokouksen muistio 

Puheenjohtaja esitteli aiheen. (Muistio) 

Päätös: hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 

3. Tuottavuuspöytäkirja 

Marjukka Ala-Harja esitteli aiheen. Liite 1. 

Tuottavuusarvion osalta nostettiin esille, että käytettäessä HTV säästöjä mittarina 

on huono puoli se, että tämä on sidottu tiettyyn ajankohtaan ja tilanteeseen. 

Fiksumpaa olisi mitata tehokkuutta, esimerkiksi suoritteita/htv. Seurantaryhmän 

jäsenet olivat asiasta samoilla linjoilla. Nostettiin esille, että on 

tarkoituksenmukaista seurata tilannetta kokonaisuutena. 

Päätös: Merkittiin tiedoksi 

4. Hankkeen seuranta ja toimintatavat 

Puheenjohtaja ja Tom Marsti esittelivät aiheen. Liite 2. 

 2022 suunnitellut toimet ja toteutuneet toimet 

 2023 toimintasuunnitelma 

Marstin esittelyn jälkeen käynnistettiin keskustelu aiheesta. Keskustelussa 

nostettiin esiin seuraavia näkemyksiä: 

 seurantamallista pitää selkeästi tulla esiin DVV:n oma arvio tavoitteiden 

saavuttamisen tasosta (liikennevalot ja niiden selkeä logiikka) 

 seurantaan tulisi lisätä tuottavuus- ja tehokkuusmuutoksista kertova osio 

hankkeen keskeisistä osista (digitalisoinnin tuomat hyödyt, kirjattujen 

laskennallisten htv-tavoitteiden toteutuminen) 

 seurantamallista tulee käydä ilmi tuottavuuspöytäkirjassa sovitussa 

hankkeen etenemisaikataulussa pysyminen (ja mahdolliset poikkeamat) 

 kuolinpesien asioinnin kehittäminen tulisi mahdollisuuksien mukaan 

ajoittaa kehittämistoimena suunniteltua aiemmin palvelun kysynnän 

kasvun ja tehostamishyötyjen näkökulmasta (kytkentä OM/lainsäädännön 

kehittäminen) 

 hankkeen etenemisessä keskeistä on raportoida hankkeen tavoitteisiin 

kirjattujen lainsäädäntömuutosten edistymisestä. Nostettiin esille, että 

https://api.hankeikkuna.fi/asiakirjat/eaa8f406-65d0-409b-9afc-b41c95db2085/8135364b-0592-4466-ae1f-5ac4f4a112a8/MUISTIO_20240125111251.PDF
https://api.hankeikkuna.fi/asiakirjat/eaa8f406-65d0-409b-9afc-b41c95db2085/081440f6-14c8-4e0e-9d0e-d2197788b5a0/KIRJE_20240125110457.PDF
https://api.hankeikkuna.fi/asiakirjat/eaa8f406-65d0-409b-9afc-b41c95db2085/323d9e9e-2b7f-49c3-8ab6-824622538939/KIRJE_20240125110457.PDF
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tulisi määritellä tarkemmin millä tavalla tässä edetään OIVAn ja OM:n 

välillä. OM:n osalta tilannetietona todettiin, että tämän vuoden ja 

hallituskauden valmisteluresurssit ovat kiinni. Tarkoitus on satsata 

tulevaan hallitusohjelmaan. Tarkoitus on aloittaa ns. tulevaisuuskorttien 

laatiminen tämän vuoden puolella ja OIVAn asiat huomioidaan tässä 

yhteydessä. Sovittiin tähän liittyen tiiviistä yhteydenpidosta valmistelussa 

ja tähän liittyvän kokouksen järjestäminen tapahtuu DVV:n aloitteesta. 

Asia on esillä seuraavan kerran VM/OM/DVV kokouksessa 5.10.2022. 

DVV on myös selvitellyt valmisteluresurssien tarjoamista virastosta OM:lle 

tarvittaviin valmistelutöihin. 

 hankeraportoinnissa riskien muutokset ovat kiinnostava kohde - sitä 

pitäisi seurata myös 

 todettiin, ettei kaikkia seurantaindikaattoreita ole järkevää raportoida 

kvartaaleittain. Kattavampi tuottavuuspöytäkirjan mukainen OIVAn 

vuosiraportointi tapahtuu kalenterivuosittain tilinpäätösaikataulun 

mukaisesti jonka pohjalta JulkICT raportoi budjettiosastolle hankkeesta 

aiemmin sovitusti. 

Keskustelun jälkeen puheenjohtaja kysyi DVV:n hankevastaavilta päästäänkö 

asetettuihin tavoitteisiin vuoden 2022 loppuun mennessä? DVV:n edustajat 

totesivat, että asetetut vuodelle 2022 sovitut tavoitteet saavutetaan määräajassa. 

DVV:n osalta edelliseen liittyen nostettiin tärkeinä asioina: holhoustoimen 

kehittäminen ja edunvalvontarekisteri sekä läheisen kuoleman kokonaisuus. 

Nostettiin esille, että on ymmärrys, että DVV:llä ja OM:llä on samankaltaiset 

intressit asioiden eteenpäinviemisessä. Hallitusohjelmalla on tämän suhteen iso 

vaikutus. DVV:llä on käsitteillä tulosohjaukseen liittyviä palavereita ja erillinen 

palaveri lainsäädännönkehittymisen osalta. Olisi tärkeää saada asiat 

hallitusohjelmaan siten, etteivät ne näyttäydy yksittäisinä hankkeina vaan isoina 

kokonaisuuksina.  

Päätös: Hyväksyttiin hankkeen suunnittelun, toimeenpanon, kustannus- ja 

vaikuttavuushyötyjen ja riskien raportointitapa keskustelussa esiin nousseilla 

lisäyksillä täydennettynä. Merkittiin tiedoksi hankeraportointi 1-9/2022. 

Seuraavassa kokouksessa hankeraportointi tehdään täydennetyn mallin 

mukaisesti. 

5. Muut asiat  

 Oikeusministeriön ajankohtaiskatsaus OIVAan liittyvien 

lainsäädäntötoimien suunnitteluun ja mahdolliseen ennakolliseen 

työstämiseen / Merja Muilu  

Asia käsiteltiin kohdassa 4. 
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 OIVA DVV:n 2023 tulossopimuksessa / Jukka Erkkilä 

OIVAn toimeenpano ja tulostavoitteet tulevat olemaan vuoden 2023 

tulossopimuksessa tavoitteina. Asia valmistellaan marraskuun 

tulosneuvottelussa linjattavaksi, DVV:n esitys tulossopimuksesta 

toimitetaan VM:ön 14.10 mennessä. 

 

 OIVAn raportointi hankesalkkupalvelussa / Tom Marsti  

Todettiin, että hankesalkkua käytetään raportointiin, kuten 

tuottavuuspöytäkirjassa on kirjattu. Hankkeen taloudellinen seuranta 

voidaan hoitaa hankesalkun kautta, mikäli sitä ei toteuteta kohdassa 4 

sovitun hankeraportoinnin mallin sisältönä. 

 Seuraavat kokoukset: 

Ehdotettiin, että seurantaryhmä kokoontuu jatkossa neljä kertaa 

vuodessa. 

Ehdotettiin, että loppuvuonna järjestetään seuraava kokous noin 2 viikkoa 

DVV:n ohjausryhmän kokouksen jälkeen. 

Päätös: OIVA seurantaryhmä kokoontuu jatkossa neljä kertaa vuodessa. 

Samassa rytmissä DVV:n ohjausryhmän kanssa.  

6. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen. 

 

 

 

Liitteet / Bilagor Liite 1 

 Liite 2 

Jakelu / Sändlista Jäsenet 
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